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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 5 okt. 1962
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig:  De Minister-President en de Ministers Van Aartsen, Cals, Luns, Marijnen, De
Pous, Toxopeus, Visser en Zijlstra (afwezig zijn de Ministers Beerman, Klompé, Korthals en
Veldkamp).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Van den Berge (pt. 5 en 13), Bot (pt.
2b), Gijzels (pt. 16), Van Houten (pt. 2b - 2g), Roolvink (pt. 1, 9, 14 en 17a), Schmelzer (pt. 13) en
Scholten (pt. 16).

Secretaris; J. Middelburg.
- - -

2. Buitenlands beleid
- - -
b. Nieuw-Guinea (Zie notulen MR 28 september 1962, punt 2a.)
Minister Luns deelt mede, dat Generaal Rikhye een gesprek heeft gehad met President Sukarno.
Deze heeft gezegd dat hij de diplomatieke betrekkingen zo mogelijk met ingang van 15 oktober
van dit jaar wilde herstellen. Hij stelde voor iemand te zenden en dan te zien hoe het loopt.
Spreker heeft geantwoord, dat de Nederlandse regering geen bezwaar heeft, maar dat zij wacht tot
bekend is op welk niveau een vertegenwoordiger wordt aangewezen. Generaal Rikhye was het
hiermede eens en gaf in overweging een en ander over U Thant te laten lopen. Het schijnt, dat
Indonesië een raad wil zenden, die met de voorbereidingen belast zal worden. Spreker stelt voor
goed te vinden, dat van Nederlandse zijde de Ambassaderaad in Peking, drs. C.D. Barkman,
gezonden zal kunnen worden. De Raad verklaart zich hiermede akkoord.

Minister Cals dringt erop aan, dat met publicatie van een en ander niet wordt
gewacht nu informeel contact tot stand is gekomen en Minister Luns een Nederlandse diplomaat
wil aanwijzen. Staatssecretaris Bot heeft telegrafisch uit Hollandia vernomen, dat van Indonesische
zijde door het hoofd van de Indonesische militaire missie in Hollandia is voorgesteld om de
gewezen waarnemend Gouverneur Veldkamp en Eekhout naar Djakarta te zenden om contact op
te nemen met Nasution. Uit dit bericht blijkt, dat de situatie nog onduidelijk is. Spreker is
persoonlijk gekant tegen inwilliging van deze Indonesische suggestie; een en ander moet niet
alleen formeel via Buitenlandse Zaken lopen, doch men moet zich ervoor hoeden in Indonesische
interne tegenstellingen verzeild te raken. Minister Luns heeft met Generaal Rikhye besproken, dat
over het herstel van contacten tegelijk in Indonesië en Nederland gepubliceerd zal moeten
worden. De Regering zal het recht moeten blijven opeisen om de dingen die geheim zijn geheim
te houden.

De Minister-President concludeert, dat als een vraag van Indonesische zijde komt om
tot herstel van de diplomatieke betrekkingen over te gaan onzerzijds positief zal worden
geantwoord. Spreker is het ermede eens, dat opgelet moet worden, dat een en ander tijdig wordt
bekend gemaakt.

Staatssecretaris Bot deelt mede, dat hij Kaisiepo bewogen had naar Nieuw-Guinea
terug te gaan. De vorige dag bleek, dat zijn vrouw en kinderen in Bangkok waren aangekomen;
gevraagd is toen hen niet naar Nederland door te zenden. Intussen heeft Kaisiepo toch hier asiel
gevraagd. Spreker zal met Maatschappelijk Werk over de mogelijkheid van een toelage voor hem
spreken. Minister Cals waarschuwt ertegen in deze gevallen een rijkssalaris toe te kennen dat voor
ophitsing tegen de Regering kan worden gebruikt, zoals ook met leiders van de zogenaamde
Republiek der Zuid-Molukken is gebeurd. Minister Zijlstra voegt hieraan de vraag toe of de Staat
aan alle Papoea's die asiel vragen dit ook moet verlenen. Men zal ook moeten opleggen, dat er
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plannen zijn in New-York een bureau op te richten. Staatssecretaris Bot antwoordt, dat tot nu toe
alleen Jouwe en Kaisiepo asiel hebben gevraagd; hij meent, dat er niet veel meer zullen komen. De
Regering zal ook moeten verlangen, dat de betrokkenen geen politieke activiteit ontplooien.
Minister Cals meent, dat de betrokkenen niet geweigerd kunnen worden, maar men zal hun geen
enkele toezegging inzake toelagen moeten doen en geen speciale regeling voor hen treffen.
Staatssecretaris Bot is het hiermede eens.

Staatssecretaris Van Houten herinnert eraan, dat in de vorige vergadering
machtiging is gegeven voor de verdere afhandeling van de financiering door de EEG van twee
scholen en een ziekenhuis op Nieuw-Guinea. Het lid van de EEG-commissie Rochereau zal op 9
oktober a.s. naar Den Haag komen (voor de bijeenkomst van de zes ministers van financiën) en
wil dan met Minister Zijlstra en Staatssecretaris Bot over dit onderwerp een gesprek hebben.
- - -


